
Kłobuck, dnia 03 listopada 2022 r. 

Rada Miejska w Kłobucku
Komisja Budżetu, Finansów,
Handlu, Usług i Ochrony Środowiska

Protokół nr 12/2022
XII Posiedzenie w dniu 3 listopada 2022 
Obrady rozpoczęto 3 listopada 2022 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11:00 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 9 członków.

Obecni:

1. Józef Batóg
2. Angelika Borowiecka-Idziak
3. Mirosław Cieśla
4. Ewelina Kotkowska
5. Jerzy Kulej
6. Tadeusz Praski
7. Janusz Soluch
8. Tomasz Wałęga
9. Marcin Wojtysek
10. Mateusz Woźniak

1. Otwarcie posiedzenia oraz sprawdzenie kworum.

Przewodniczący Komisji M. Wojtysek otworzył posiedzenie Komisji. Oświadczył, że zgodnie
z listą obecności i stanem faktycznym jest kworum, zatem obrady są prawomocne. 

2. Zmiany w porządku obrad.

Głosowano w sprawie:
wniosek Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian 
w planie budżetu, dotyczącego dodatku dla podmiotów wrażliwych oraz dla gospodarstw 
domowych. 

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (8)
Józef Batóg, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Jerzy Kulej, Tadeusz Praski, Janusz 
Soluch, Tomasz Wałęga, Marcin Wojtysek
NIEOBECNI (2)
Angelika Borowiecka-Idziak, Mateusz Woźniak

3. Przyjęcie protokołu Nr 11/2022 z posiedzenia Komisji w dniu 29.09.2022 r. /projekt 
protokołu został zamieszczony na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Kłobucku 
w BIP bip.gminaklobuck.pl/



Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu Nr 11/2022 z posiedzenia Komisji w dniu 29.09.2022 r. /projekt 
protokołu został zamieszczony na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Kłobucku w BIP
bip.gminaklobuck.pl/ . 

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (7)
Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Jerzy Kulej, Tadeusz Praski, Janusz Soluch, Tomasz 
Wałęga, Marcin Wojtysek
BRAK GŁOSU (1)
Józef Batóg
NIEOBECNI (2)
Angelika Borowiecka-Idziak, Mateusz Woźniak

4. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian w planie budżetu na rok 
2022.

Skarbnik K. Trzepizur zreferowała w/w projekt uchwały.

Radna E. Kotkowska czy różnica między wydatkami, a dochodami wynikająca z załączników
do projektu uchwały pokryta zostanie ze środków bieżących czy z kredytu? 

Skarbnik K. Trzepizur różnicę będziemy rekompensować przychodami.

Radna E. Kotkowska Ile gmina dopłaca do punktu konsultacyjnego Czyste Powietrze? Jakie 
jest zainteresowanie tym punktem? Czy jego utrzymanie jest zasadne?

Burmistrz J. Zakrzewski punkt Czyste Powietrze jest opłacalny. Jesteśmy w czołówce jeżeli 
chodzi o ilość przyjmowanych wniosków od mieszkańców. Koszty po stronie Gminy są 
stosunkowo niewielkie w porównaniu z osiąganymi efektami. 

Skarbnik K. Trzepizur dofinansowanie otrzymane na program Czyste Powietrze 
przeznaczone jest na: dodatek do wynagrodzenia pracownika w zakresie pracy w punkcie, 
pochodne od wynagrodzenia oraz na działania informacyjne, promocyjne oraz telefon do 
obsługi projektu.

Radna E. Kotkowska co z zadaniem dotyczącym ul. Mickiewicza?

Burmistrz J. Zakrzewski Gmina dostała dofinansowanie, jednak nie jest ono adekwatne do 
złożonego wniosku. Urząd Wojewódzki wymagał od Gminy deklaracji, że do 24 grudnia 
zostanie podpisana umowa na to zadanie. Został rozpisany przetarg. Podpisane zostało 
oświadczenie, że taka umowa zostanie zawarta, po rozstrzygnięciu przetargu. Jeżeli 
otrzymamy pełne dofinansowanie i ceny z ofert będą realne, będziemy podejmować decyzje 
co do tego zadania. 

Radna E. Kotkowska na co będzie przeznaczona i w jakim zakresie dotacja dla MOK?



Burmistrz J. Zakrzewski jest to zwrot dotacji, która została wcześniej zmniejszona, dotycząca
termomodernizacji projektu technicznego.

Radna E. Kotkowska zmniejsza się środki na zakup energii w zakresie oświetlenia ulicznego, 
czy ta kwota wynika z zaplanowanych oszczędności? 

Burmistrz J. Zakrzewski nie jest to planowana oszczędność. Zdejmujemy z planu w związku 
z faktycznie mniejszym zużyciem energii. Ponadto prowadzone są rozmowy z Tauron Nowe 
technologie dotyczące wprowadzenia systemu zdalnego sterowania obwodami oświetlenia 
ulicznego, co przyczyniłoby się do korzystnych rozwiązań w tym również oszczędności.

Radny J. Soluch czego dotyczy zwiększenie środków na potrzeby OSP?

Burmistrz J. Zakrzewski są to środki dla OSP Łobodno, celem dokończenia prac związanych 
z realizacją utwardzenia terenu przy OSP Łobodno. Gmina pokrywa koszty materiałów, a 
praca wykonywana jest w czynie społecznym.

Przewodniczący Komisji M. Wojtysek czy środki dla ZDiGK są związane z akcją zima?

Burmistrz J. Zakrzewski są to środki przeznaczone m.in. na bieżące potrzeby remontowe 
dróg jak również na zbliżający się okres zimowy.

Radny J. Kulej w związku z możliwością zamiany działki na ul. Mickiewicza, można by ująć 
ten teren w remoncie w/w ulicy?

Burmistrz J. Zakrzewski projekt nie uwzględnia rozszerzenia zakresu. Na tym etapie nie 
można tego zmienić. Będzie to możliwe w przypadku, jeżeli inwestycja nie zostanie 
zrealizowana.

Głosowano w sprawie:
Wypracowanie pozytywnej opinii do projektu uchwały w sprawie zmian w planie budżetu na 
rok 2022 wraz z autopoprawkami. 

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (9)
Józef Batóg, Angelika Borowiecka-Idziak, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Jerzy 
Kulej, Tadeusz Praski, Janusz Soluch, Tomasz Wałęga, Marcin Wojtysek
NIEOBECNI (1)
Mateusz Woźniak

5. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Kłobuck na lata 2022-2032.

Skarbnik K. Trzepizur zreferowała w/w projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
Wypracowanie pozytywnej opinii do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kłobuck na lata 2022-2032 wraz z autopoprawką. 



Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (9)
Józef Batóg, Angelika Borowiecka-Idziak, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Jerzy 
Kulej, Tadeusz Praski, Janusz Soluch, Tomasz Wałęga, Marcin Wojtysek
NIEOBECNI (1)
Mateusz Woźniak

6. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do 
celów wymiaru podatku rolnego na rok 2023.

Skarbnik K. Trzepizur zreferowała w/w projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
Wypracowanie pozytywnej opinii do projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta 
do celów wymiaru podatku rolnego na rok 2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (9)
Józef Batóg, Angelika Borowiecka-Idziak, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Jerzy 
Kulej, Tadeusz Praski, Janusz Soluch, Tomasz Wałęga, Marcin Wojtysek
NIEOBECNI (1)
Mateusz Woźniak

7. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości.

Skarbnik K. Trzepizur zreferowała w/w projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji M. Wojtysek jak wygląda sytuacja innych gmin w sprawie 
podnoszenia podatków? 

Burmistrz J. Zakrzewski z pozyskanych informacji wynika, że gminy ościenne będą podnosić
podatki wg. wskaźnika ministerialnego, a niektóre nawet o 20%. W ubiegłym roku nie 
zdecydowałem się na ich podniesienie, jednak pozostawienie podatków na obecnym poziomie
wiązałoby się z jeszcze większymi kłopotami w kwestii budżetu. Należy wziąć pod uwagę 
m.in. wzrost kosztów: wynagrodzeń związanych z płacą minimalną, utrzymania, energii, 
wody i ścieków. Stąd zaproponowane założenia. Gmina ma najniższą od większości gmin w 
powiecie stawkę za grunty pod działalność gospodarczą, wyższą jeżeli chodzi o budynki.

Przewodniczący Komisji M. Wojtysek biorąc pod uwagę zaproponowane stawki w 
porównaniu do obecnej sytuacji nie jest to zbyt duży wzrost.

Burmistrz J. Zakrzewski zaproponowane podwyżki nie są drastyczne, jednak najbardziej 
dotkną przedsiębiorców.



Radna E. Kotkowska jak się przedstawia kondycja podmiotów gospodarczych w br.? Czy jest
możliwe zmniejszenie podatków dla samych przedsiębiorców?

Burmistrz J. Zakrzewski z pozyskanych informacji z ministerstwa wynika, iż kondycja 
dużych przedsiębiorstw na naszym rynku jest bardzo dobra. Mniejsze firmy mogą być w 
gorszej sytuacji. 

Radny M. Cieśla proponuję, aby podatek dla przedsiębiorców wyniósł 11%. Dodatkowo 
sporządzić porównanie kwotowe stawek podatkowych.

Radny J. Soluch proponuję zmniejszyć podatek dla przedsiębiorców.

Burmistrz J. Zakrzewski uważam, że propozycja Komisji dotycząca zmniejszenie stawki 
podatków powinna obejmować wszystkich, a nie tylko przedsiębiorców. Będzie 
przygotowana dodatkowa informacja do uzasadnienia przedstawiająca tabelę stawek: 
obowiązujących, max na 2023 r. oraz proponowanych.

Przewodniczący Komisji M. Wojtysek w związku z powyższym stawiam wniosek o zmianę 
podwyżki podatku z 11,8% na 11%.

Głosowano w sprawie:
wniosek o zmianę podwyżki podatku z 11,8% na 11%. 

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (6)
Józef Batóg, Mirosław Cieśla, Jerzy Kulej, Tadeusz Praski, Janusz Soluch, Marcin Wojtysek
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Angelika Borowiecka-Idziak, Ewelina Kotkowska, Tomasz Wałęga
NIEOBECNI (1)
Mateusz Woźniak

Głosowano w sprawie:
Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości z przyjętym wnioskiem. 

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (6)
Józef Batóg, Mirosław Cieśla, Jerzy Kulej, Tadeusz Praski, Janusz Soluch, Marcin Wojtysek
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Angelika Borowiecka-Idziak, Ewelina Kotkowska, Tomasz Wałęga
NIEOBECNI (1)
Mateusz Woźniak

8. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian w planie budżetu.



Skarbnik K. Trzepizur zreferowała w/w projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian w planie budżetu. 

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (9)
Józef Batóg, Angelika Borowiecka-Idziak, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Jerzy 
Kulej, Tadeusz Praski, Janusz Soluch, Tomasz Wałęga, Marcin Wojtysek
NIEOBECNI (1)
Mateusz Woźniak

9. Wypracowanie opinii do projektu uchwały w sprawie przyjęcia "Programu Ochrony 
Środowiska dla Gminy Kłobuck na lata 2022-2025 z perspektywą na lata 2026 - 2029".

Kierownik Wydziału GOR A. Grabowska-Graj zreferowała w/w projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
Wypracowanie pozytywnej opinii do projektu uchwały w sprawie przyjęcia "Programu 
Ochrony Środowiska dla Gminy Kłobuck na lata 2022-2025 z perspektywą na lata 2026 - 
2029". 

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (9)
Józef Batóg, Angelika Borowiecka-Idziak, Mirosław Cieśla, Ewelina Kotkowska, Jerzy 
Kulej, Tadeusz Praski, Janusz Soluch, Tomasz Wałęga, Marcin Wojtysek
NIEOBECNI (1)
Mateusz Woźniak

10. Informacja dotycząca stopnia realizacji zadań inwestycyjnych przyjętych do 
realizacji w 2022 r.

Burmistrz J. Zakrzewski odniósł się do w/w informacji.

Komisja przyjęła informację.

11. Zaopiniowanie materiałów do projektu budżetu na 2023 r. w zakresie projektu planu
zadań inwestycyjnych wraz z wstępnym zbiorczym zestawieniem proponowanych 
dochodów i wydatków.

Burmistrz J. Zakrzewski odniósł się do w/w informacji.

Radna E. Kotkowska na co zostanie przeznaczona dopłata 15 000 zł funduszu sołeckiego 
Zakrzew? Czy dotyczy to zalewu?



Burmistrz J. Zakrzewski są to środki przeznaczone na plac zabaw osiedla. Środki na zadanie 
dotyczące zalewu na Zakrzewie będą ujęte w przyszłym roku w WPF.

Radna A. Borowieck-Idziak czy prace związane z oświetleniem ul. Mostowej w Kamyku nie 
wpłyną negatywnie na wyremontowany stan drogi?

Burmistrz J. Zakrzewski nie. 

Głosowano w sprawie:
pozytywne zaopiniowanie materiałów do projektu budżetu na 2023 r. w zakresie projektu 
planu zadań inwestycyjnych wraz z wstępnym zbiorczym zestawieniem proponowanych 
dochodów i wydatków. 

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (7)
Józef Batóg, Angelika Borowiecka-Idziak, Mirosław Cieśla, Jerzy Kulej, Tadeusz Praski, 
Janusz Soluch, Marcin Wojtysek
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Ewelina Kotkowska, Tomasz Wałęga
NIEOBECNI (1)
Mateusz Woźniak

12. Sprawy różne.

Radny T. Wałęga z czego wynika rozbieżność dat odnośnie zakończenia prac budowy Sali 
przy SP nr 1 w Kłobucku?

Burmistrz J. Zakrzewski z subiektywnej oceny sytuacji wykonawcy i gminy.

13. Zamknięcie posiedzenia.

 

Przewodniczący Komisji
Marcin Wojtysek

Przygotował(a): Magdalena Kuczera

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


